
 
Felis Danicas Plenarforsamling 27. Februar 2011 
 
 
Dagsorden 
1) Valg af dirigent  
2) Valg af stemmetællere  
3) Formandens beretning  
4) Regnskab  
5) Optagelse af nye klubber  
6) Vedtægtsændringer  

a. Forslag nr. 4 fra Forretningsudvalget -  
Tilføjelse til Felis Danicas vedtægter § 15 

b. Forslag nr. 5 fra Forretningsudvalget -  
Tilføjelse til Felis Danicas vedtægter § 15 

c. Forslag nr. 1 fra JYRAK – Tilføjelse til Felis Danicas vedtægter § 7 stk 5 
7) Fastsættelse af kontingent og priser på stamtavler, stamnavn mv.  
8) Indkomne forslag  

a. Forslag nr. 1 fra Forretningsudvalget –  
Tilføjelse til FIFes Judges Rules 6.a.2. 

b. Forslag nr. 2 fra Forretningsudvalget -  
Forslag til ændring af Felis Danicas nationale stambogsføringsregler 

c. Forslag nr. 3 fra Forretningsudvalget – Forslag til ændring af Felis Danicas appendixes 
til FIFes udstillingsregler 

d. Forslag nr. 6 fra Forretningsudvalget – Forslag om oprettelse af en National 
Udstillingsklasse 13d 

e. Forslag nr. 7 fra Forretningsudvalget – Forslag om ændring af FIFes statutter – 
reducering af de 3 FIFe sprog til 3 talte og 2 skrevne FIFe sprog 

f. Forslag fra DARAK  - Forslag til FIFes GF: omdøbning af ”Siamese Pointed”  
til ”Himalayan Pointed” 

g. Forslag fra JYRAK – Forslag 2 – Forslag til FIFes GF: Forslag om at  
medlemmer skal kunne kontakte kommissioner direkte 

h. Forslag fra Racekatten – Forslag om at indføre hastegebyr 
i. Forslag fra Russian Blue klubben – Forslag til FIFes GF om ændring  

af standarden for Russian Blue 
9) Budget  
10) Valg af forslag til videresendelse til FIFe's GF  
11) Valg af kasserer  
12) Meddelelse om sammensætning af forretningsudvalg  
13) Valg af repræsentanter til FIFe's generalforsamling  
14) Valg af 2 revisorer samt 2 revisorsuppleanter  
15) Valg af Avlsråd  
16) Valg af Mentorråd  
17) Evt. 

 
 
 
 



Plenarer:  
Jyrak: Ole Amstrup, Susanne Wehnert, Claus Wehnert, Peter Hansen, Ole Sørensen, Pia Thiel, Tina 
Nielsen, Simone Søderberg. 
Racekatten: Camilla Scharff, Vivi Fletcher, Mette Lambert, Susan Zindel. 
Darak: Hanne Kaarsberg, Torsten Jespersen, Helle Kjær, Mette Usbech, Christina Davidsen. 
Katteklubben: Inge Nord, Kirsten Ulsøe, Maria Malevitch, Lene Balle. 
Formand, Bette Lind samt kasserer Christina Kyed. 
Herudover deltog flere tilhørere. 
 
 
Ad. 1 
Lars Seifert-Thorsen valgt. 
 
Ad. 2 
Jyrak: Claus Wehnert 
Racekatten: Camilla Scharff 
Darak: Torsten Jespersen 
Katteklubben: Kirsten Ulsøe 
 
Ad 3 
Her indsættes Bettes beretning. 
 
Ole Amstrup: Forkerte oplysninger jeg har givet vedr stambogsføringssystem. Det er tilsyneladende 
alligevel ikke dette, der er vedtaget i FIFe. Der vil komme en rapport fra FIFe senere. 
 
Formandens beretning vedtaget. 
 
Avlsrådets årsrapport fremlagt af Marianne Seifert-Thorsen. 
Mentorrådets årsrapport fremlagt af Lars Seifert-Thorsen. 
 
Ad. 4 
Christina Kyed fremlagde regnskab 2010, der blev godkendt. 
 
Ad 5. 
Intet til dette punkt. 
 
Ad. 6 
a. Ole Amstrup: Flytning af tekst fra nationale regler samt præcisering af forhold. 
For forslaget: JK 8, DK 5, RK 4, KK 4 
Forslaget vedtaget. 
 
b. Ole Amstrup: Forslaget indebærer, at man har mulighed for at overdrage fx kronisk syge dyr, 
hvis dette sker på anbefaling af dyrlæge, men at det fremover ikke vil være tilladt at sælge fx 
snottede katte.  
For forslaget: JK 8, DK 5, RK 4, KK 4 
Forslaget vedtaget. 
 
c. Ole Amstrup uddybede det fremsendte forslag. 



Bette synes ikke det er tiden til at afholde flere møder, men at vi snarere skal bruge det nye intranet. 
Ole Amstrup: Man debattere bedre på fysiske møder. 
Bette Lind: Avlrådet holder debatten primært elektronisk. 
Hanne Kaarsberg: Vi bør ikke have flere møder pga økonomien. 
Bette Lind: Der vil blive flere møder, da vi ofte må udsætte punkter fra dagsordenen til 
efterfølgende møder. 
For forslaget: JK 8, DK 0, RK 0, KK 0 
Imod forslaget: JK 0, DK 5, RK 4, KK 4 
Forslaget faldet. 
 
Ad 7. 
Der er ikke forslået ændringer. 
 
Ad 8. 
a. Bette uddybbede FUs forslag. 
For forslaget: JK 8, DK 5, RK 4, KK 4 
 
b. Under pkt 4 i det fremsatte forslag, er et punkt, der er utydeligt formuleret.  
Nyt forslag til formulering: 
Katte eksporteret fra Felis Danica: Hvis katten findes i stamtavlen på en importeret kat, og katten, 
efter at være eksporteret under sin Felis Danica identitet, har fået et nyt registreringsnummer, enten 
hos et andet FIFe medlem eller i andre forbund/organisationer, så skal både det oprindelige Felis 
Danica registreringsnummer samt det efterfølgende stambogsnummer registreres i stambogen. 
 
Ole Amstrup: Med dette forslag indføres samtidig ejerregistring af avlskatte, således at vi har styr 
på, hvem der er ejer af kattene, der indgår i avlen. 
For forslaget: JK 8, DK 5, RK 4, KK 4 
Forslaget vedtaget. 
 
c. På Katteklubbens GF er forslået 2 ændringsforslaget. 
Camilla Scharff spørger om teksten vedr nationale klasser, så indebærer, at der ikke kan laves 
konkurrence i øvrige klasser. 
Bette Lind: Man kunne måske tilføje, at klubberne kan afholde egne klubklasser. 
Jesper Kjær, Maine Coon klubben, spurte vedr pkt 1.7 om, hvorvidt det kræver 80/150 katte af hver 
race, hvis 2 specialklubber afholder udstilling sammen. 
Bette Lind: Hvis flere specialklubber afholder udstilling sammen, vil det være det samlede antal 
katte, der tæller. 
 
2.7 
Klubklasser 
Den enkelte hovedklub kan efter eget valg afholde konkurrence i klubklasser. 
Rammerne for disse klubklasser defineres af den enkelte hovedklub.



 
 
Ændringsforslag fra KK vedr 1.2, hvor det ønskes tilføjet: eller stamtavle er indsendt til annullering. 
Der stemmes om det samlede forslag inkl ovenstående tilføjelse. 
For forslaget: JK 0, RK 4, DK 5, KK 4. 
Imod forslaget: JK 8, RK 0, DK 0, KK 0. 
Forslaget vedtaget. 
 
d. Forslaget trukket 
 
e. Ole Amstrup forklarede baggrunden for forslaget, der tidligere har været fremsat i FIFe og der 
næsten blev vedtaget. 
Bette Lind: Det betyder så, at dommeren fremover må give en mundligt bedømmelse af katten på 
fransk, men skal skrive på engelsk eller tysk. 
For forslaget: JK 8, DK 5, RK 4, KK 4 
Forslaget vedtaget. 
 
f. Lisette Siggaard-Henriksen argumenterede for forslaget på vegne af Birmaklubben.  
Camilla Scharff: Himalayan er en racebetegnelse i CFA. Siamesepointet er en genetisk betegnelse 
af masken. 
Ole Amstrup: Det er kun 2 år siden det i FIFe blev vedtaget, at betegnelsen skulle være 
siamesepointed. 
Bette Lind: Forslaget skal bearbejdes meget for at kunne fremsættes i FIFe, hvis det vedtages. 
Kirsten Ulsø: Det er et spørgsmål om følelser og opdrætterne ønsker den fremsatte betegnelse. 
For forslaget: JK 0, DK 5, RK 0, KK 4. 
Imod forslaget: JK 8, DK 0, RK 4, KK 0. 
Forslaget faldet. 
 
g. Forslaget trukket. 
 
h. Vivi Fletcher argumenterede for forslaget. 
Hanne Kaarsberg er ikke vild med, at man kan komme forrest i køen ved at betale sig fra det. 
Camilla Scharff mener ikke det vil blive brugt særlig ofte, så det vil næppe blive et problem. 
Ole Sørensen: Kan det tænkes nogle vil bruge det for ikke at betale for stamtavle på ældre killinger? 
For forslaget: JK 0, DK 0, RK 4, KK 0. 
Imod forslaget: JK 8, DK 5, RK 0, KK 4. 
Forslaget faldet. 
 
i. Maria Malevitch: Har tidligere fremsat forslag, der var meget vidtgående. Denne gang er forslaget 
gjort mere simpelt, så de har udvalgt de vigtigste elementer. 
Susanne Wehnert: Findes der et breedcouncil for Russian Blue. 
Maria Malevitch: Det har ikke fungeret, så det er ikke diskuteret der. 
For forslaget: JK 8, DK 5, RK 4, KK 4 
Forslaget vedtaget. 
 
9. Bette Lind fremlagde budget. 
Simone Søderberg: Kattemagasinet sidste år brugt mere end sædvanligt. Portoen stiger meget i år. 
Er dette taget i betragtning? 



Bette Lind: Portoen stiger ikke på bladene, kun breve. 
Budgettet vedtaget. 
 
10. Alle de vedtagne FIFe relaterede forslag går videre. 
 
11. Kassereren er ikke på valg i år. 
 
12. Jyrak: Susanne Wehnert og Ole Amstrup. Darak: Aase Nissen og Hanne Kaarsberg. Racekatten: 
Vivi Fletcher og Camilla Scharff. Katteklubben: Inge Nord og Kirsten Ulsø. 
 
13. Dette afklares internt i forretningsudvalget, jf. vedtægterne. 
 
14. Susanne Christoffersen og Jette Rybak genvalgt som revisorer. 
Flemming Nielsen og Heide Petersen valgt som revisorsuppleanter. 
 
15. Der er ingen på valg i år. 
 
16. Lisette Siggaard-Henriksen genopstiller ikke. Poul Kierulff opstilles Darak. Valgt med 
akklamation. 
 
17. Bette byder velkommen til nyt FU-medlem, Camilla Scharff fra Racekatten og tak til Birthe 
Schobius for indsatsen i det tidligere år. 
Simone Søderberg: Har været på World Show for hunde, hvor der har været givet stor rabat for 
standhavere ved tidlig tilmelding.  
 
Lars Seifert-Thorsen takkede for god ro og orden. 
 
 
 
Referent Vivi Fletcher 
 
 
Dirigent Lars Seifert-Thorsen 
 
 
Formand Bette Lind 


